
Referat bestyrelsesmøde den 6. oktober 2021 
Til stede: Dan, Martin, Annemette og Lisbeth 

 

Byggesag have 55: ansøgning om orangeri, overdækket cykelparkering og brændeskjul afventer plantegning over samlet bebyggelse 

på grunden og nabogodkendelse. 

Byggesag have 58: ansøgning om renovering og inddragning af skur i bebyggelse. Der er ok fra naboer, og der er ikke for mange 

kvadratmeter. Ansøgning godkendt. 

Vandure: Vi har ved aflæsningen af vand 1. september fundet et vandur, der er stoppet med af måle. Det er så længe siden det er 

sket sidst, at ingen mere ved, om det er foreningens vandure eller medlemmets. Vi tager sagen om betaling af skiftning af vandure 

op på generalforsamlingen. 

MEN Det er en god ide at alle jævnligt tjekker deres vandur om der er bevægelse, når der er et vandforbrug. Samt tjekker af de to 

stophaner på begge sider af måleren ikke er rustet fast. Ellers kan der ikke lukkes for vandet i jeres hus, hvis der springer et eller 

andet. 

Affald vinterordning: Ifølge den nye affaldsbekendtgørelse må der ikke være ting, der kan genbruges i skrald til forbrændingen. Det 

kan medføre bøder på flere tusinde kroner. Derfor er det vigtigt, at vi sorterer papir, jern og metal og glas fra selv og bringer det til 

Eskelund. Vi har undersøgt forskellige muligheder for at få stillet containere til sortering op, men det er meget dyrt. Og vi kan jo de 

næste år regne med, at affaldshåndtering kun bliver dyrere og dyrere. 

Hvis nogen har lyst til at undersøge eller finde på andre løsninger for os, så har Lisbeth have 17 de forskellige papirer og priser 

liggende. 

Salg: Have 39 venter stadig på at køber kan få finansiering. Have 5 er stadig i gang på intern venteliste. 

Møde med kommunen: Der er ikke en afklaring med kommunen om en forlængelse af kontrakten, så købere kan låne penge i banken. 
Vi arbejder fortsat på en løsning, men vores forventning er, at der skal findes en løsning på landsplan som gælder alle 
haveforeninger. Vi ønsker ikke ændringer til vores kontrakt for at sikre, at der kan lånes penge i banken for nye købere. 
 

Hækplanter: Vi diskuterede den nuværende ordning, hvor foreningen betaler for hækplanter hvert år. Da det er en 

generalforsamlingsbeslutning, så vil vi fra bestyrelsen stille forslag om at ordningen ophører. Dels fordi flere bare bestiller, men ikke 

afhenter dem, dels fordi man kan grave liguster og tjørn op gratis på Englemarken, og dels fordi det er ulogisk, at foreningen ikke 

må kontrollere, hvordan medlemmerne behandler deres hække ved havevandring, men skal betale for dem, når de går ud. 

Yoga: Da torsdagens yogahold på sidste møde fik nej til betale en yogalærer udefra, så har de i stedet sendt en ansøgning om at 

foreningen betaler for en instruktør, så alle medlemmer gratis kan få undervisning uden at skulle ind til byen. Det er jo også sjovere 

at have en aktivitet sammen med sine naboer. 

Den ansøgning valgte bestyrelsen at sende videre til generalforsamlingen, hvor temaet netop er liv og aktiviteter i vores fælleshuse 

samt gode oplevelser for alle i Søvang. 

Men vi vedtog at give en dispensation til at deltagerne betalte for en instruktør udefra frem til jul for at få erfaringer med den 

ordning. Det skal være et tilbud til søvangere, og alle skal kunne være med, hvis de har lyst. 

Årets sidste arbejdsdag er 30. oktober. Martin står for dagen. Vi håber blandt andet, at salen i fælleshuset er klar til at male. Per og 

Bo sætter de to gavlvægge i stand de næste uger. 

Referant Lisbeth  

 

HF Søvang 


